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Referat skolebestyrelsesmøde den 6. november 2024,  
kl. 17.30 – 20.00 i personalerummet  

   

 Deltagere Susanne, Louise, Nicki, Jonas, Christina, Christine, Jan, Louise, 

Bjarne, Mette (ref.) 

 Afbud Lykke, Anne, Lene, Lotte, elevrådsrepræsentanterne 

17.30 Økonomi Administrationsleder Rikke Kofoed gennemgik forventet 

regnskab for de første 8 mdr. af skoleåret med mulighed for 

afklarende spørgsmål undervejs. 

 

Med udgangspunkt i det forventede forbrug pr. 31. august 2024, 

holdt op mod det udmeldte budget for 2024 og de 

ekstrabevillinger, vi forventer at modtage i 2024, ser økonomien 

således ud: 

• Et forventet resultat på -1.040.898 kr. i undervisningsdelen 

og forventet akkumuleret resultat på 932.384 kr. ved 

udgangen af året svarende til 1,77 % 

Ændring i forventet resultat for undervisningen i forhold til 

apriltallene skyldes nedgang i elevtal (heraf nødvendigt med 

klassesammenlægning på 8.årgang), ekstra indsatser i 

undervisning for at understøtte arbejdsmiljøet og 

undervisningsmiljøet, en fratrådt medarbejder og øgede 

vikarudgifter. 

 

• Et forventet resultat på -328.000 kr. i SFO og et forventet 

akkumuleret resultat på 737.683 kr. ved udgangen af året 

svarende til 5,4 % kr.  

Det forventede resultat for SFO er på samme niveau som ved 

budgetlægningen 

 

Bestyrelsen fik forklaret hvordan udgifter til specialområdet 

fungere, samt opdelingen af budgettet for SFO og undervisningen.  

De PP, som Rikke gennemgik, bliver medsendt referatet. 

Rikke stiller sig gerne til rådighed for at lave en tilsvarende 

gennemgang for den del af skolebestyrelsen, der har forfald.  

 

  

18.30 Sikker 

skolevej 

Den gode start på skoledagen med sikker skolevej og lettere 

trafikale adgange blev drøftet 

 

Bestyrelsen ser aktuelle problematikker:  

Muligheden for en cykelsti ude på hovedgaden 

Krydsningen af Silkeborgvej v. Rema 

Engbakken 

Krydset v. bageren 
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Langdalsvej, usikker skolevej, der er ingen fodgængerfelt – 

skolepatrulje eller lignende.  

 

Kan færdselspolitiet lave vurdering af ulykkeskryds, - hvor der er 

særlige bekymringer. Derigennem kontakt til kommunen.   

 

Børn sættes af ude midt på Hovedgaden, når man som forælder 

holder i lang kø, ned til skolen. Det er potentielt meget farligt.  

 

Der er forældre, der kommer i konflikter ude på 

parkeringspladsen. 

 

Skiltningen på vores egen parkeringsplads er måske ikke som den 

skal være. Der bliver holdt ved den gule markering, der er ikke 

skiltet om, at der er parkering forbudt.  

 

Mulige løsninger/idéer: 

Tænk i to perspektiver, - et her og nu perspektiv og et langsigtet 

perspektiv ift. ombygningen. 

 

Kragelundskolen har lavet et bilfrit område rundet om deres skole, 

- er der noget Engdal kan blive inspireret af? Er det offentlig vej 

eller privat matrikel. 

 

Kan vores bløde trafikanter ledes nogle andre veje rundt, så de 

ikke skal være så mange på parkeringspladsen foran skolen? 

 

Morgen-SFO vil gerne være med i en dialog om mere sikker 

skolevej. 

 

Hvilke regler gælder egentlig for vores parkeringsplads 

 

Skal der være et synligt ladcykelparkeringssted? 

 

Kampagne for at kunne gå i skole, - gode skoleveje at gå på 

 

Er det muligt at få et fodgængerfelt på Langdalsvej 

 

Den fremadrettede proces bliver, at der nedsættes et lille ad hoc-

udvalg. Forældrene nedsætter iblandt sig et lille udvalg på 

bestyrelsesmødet i december. Udgangspunktet er at udvalget 

kommer med noget konkret til januar mødet. 

 

Louise bidrager gerne med viden til udvalget generelt. Louise 

retter kontakt til Kraglundskolen for at høre om deres arbejde 

samt indhenter skolevejsanalysen. 

Nicki vil undersøge hvad reglerne for skolepatruljer er, om der 

skal være et fodgængerfelt. 

Christina vil undersøge om der er en repræsentant fra morgen 

SFO, der gerne vil være med. 
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19.00 Byggeri Louise gennemgik sidste nyt fra styregruppen for byggeri, som 

havde møde 4. november. Mulighedsstudiet eftersendes til 

skolebestyrelsen 

 

Jonas træder ind i projektgruppen omkring skolebyggeri 

 

Der er blevet givet godkendelse til, at bygningerne på den købte 

grund kan nedrives. 

Der har været en ny beregning af befolkningsprognosen i 

skoledistriktet, det har givet anledning til at Plan har lavet en ny 

vurdering af hvad Engdalskolen har behov for lokalemæssigt i 

2032-33. 

 

Undringer rejst på skolebestyrelsen: 

Fungerer det med et musiklokale i en multisal? 

Natur/teknologi varetages primært i egen klasse i indskolingen, 

kan man tænke anderledes om brugen af penge tildelt dette 

lokale? 

En generel forundring over, at der ikke er behov for yderligere 

idrætsfaciliteter til Engdalskolen, når vi lejer os ind i en hal. 

Derudover er de nuværende faciliteter meget slidte og bliver også 

brugt meget af fritidsbrugere. Kan de være med til at finansiere en 

renovering? 

Hvad betyder et anretter-køkken? 

 

Undringer og overvejelser bæres med videre til byggerimødet 

mandag 11.11.2024 af Louise 

19.40 Opsamling fra 

sidst 

Orientering om årshjul og opsamling på temaer; et papirark 

sendes rundt på mødet, hvor hver sætter to steger, så der kan være 

en samlet prioritering. De, der ikke er med, kan så ønsker pr mail. 

Medlemskab af Skole og Forældre 

Læringssamtale 

 

Det besluttes at der skrives ud om dette punkt. 

19.50 Eventuelt og 

meddelelser 

- Ledelse 

-Medarbejdere 

- Elever 

- Forældre 

Lotte Cederskjold har skriftlig meddelt, at hun træder ud af 

skolebestyrelsen, Susanne træder ind som medlem af 

skolebestyrelse, da hun er første suppleant. Det undersøges, om 

den efterfølgende fra valget (Mona) ønsker at træde ind i 

bestyrelsen som første suppleant 

 

Et par forældrerepræsentanter har holdt møde med Stefan 

Christiansen, Børn og Unge Chef. Skolebestyrelsen ønsker et 

indblik i processen, der skal køre omkring arbejdsmiljøet på 

skolen, da det er uklart hvad den indebærer. Skolebestyrelsen er 

også interesseret i at få det ufærdige arbejde, så de kan følge med. 

 

Forældrerepræsentanterne ønsker at få indblik i, hvad processen 

kommer til at koste, og hvem betaler, er det Engdalskolen eller er 

det Børn og Unge. Når det er muligt at svare, så kommer der et 

svar. 
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Årshjul 
dato indhold 

27.8 

Kl. 17.30-

20.00 

Nyt skoleår – ny bestyrelse. Gensidig præsentation med et par ord på 

motivation for og formål med, at deltage i skolebestyrelsesarbejdet 

Konstituering 

Forretningsorden for skolebestyrelsen og samarbejdsaftale med 

forældreråd i SFO 

Medlemskab af Skole og Forældre? 

Gennemgang af årshjul og mødestrukturen 

Nyt fra styregruppen om byggeprojektet, herunder økonomiramme, 

kapacitetsberegning og kommunikationsplan 

Høringssvar på revideret styrelsesvedtægt for skolebestyrelserne i Aarhus, 

deadline 23.9 

10. 

Kl. 17.30-

20.00 

Mobilpolitikken, revideret udgave fremlægges for skolebestyrelsen til 

kommentering 

SFOforældreråd 

 

6.11 

Kl. 17.30-

20.00 

Den gode start på skoledagen med sikker skolevej og lettere trafikale 

adgange. Hvordan kan skolebestyrelsen, forældre og elever bidrage til en 

god og sikker morgentrafik? 

Principarbejde 

16.12 

Kl. 17.30-

20.00 

Input til budget 2025 med forventede regnskab 2024 byggende på tal fra 

jan-nov. Fremlæggelse og kommentering af proces for budget 2025 og 

ledelsens bud på prioriteringer 

Principarbejde 

28.1 

Kl. 17.30-

20.00 

 

5.3 

Kl. 17.30-

20.00 

Fremlæggelse og godkendelse af regnskab 2024 og forventede budget 

2025. 

Skoleårets planlægning med estimeret undervisnings- og SFO-opgave og 

indsatser for hele skolen 

Principarbejde 

SFOforældreråd 

28.4 

Kl. 17.30-

20.00 

TEMA: Bredere børnefællesskaber og deltagelsesmuligheder for alle børn 

 

2.6 

Kl. 17.30-

20.00 

Evaluering af årets arbejde 

 

En medarbejderrepræsentant kvitterede positivt for 

skolebestyrelsen brev og en anden medarbejderrepræsentant 

nuancerede, at billedet ikke var så genkendeligt i relation til SFO.  

Louise meddelte, at hun er ked af den aktuelle situation omkring 

arbejdsmiljøet, kun ønsker det bedste for Engdalskolens børn, 

forældre og medarbejdere. Måske kom det ikke ordentlig til 

udtryk til sidste skolebestyrelsesmøde, men Louise blev 

overrasket under sidste møde og gjorde sig umage med at kunne 

være i situationen. 
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